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ACTA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DE LA CORPORACIÓ
MUNICIPAL, CELEBRAT EL DIA VINT-I-NOU DE MARÇ DE DOS MIL

QUATRE

- - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-nou de març de dos mil quatre, a les 17 hores i
5 minuts, es reuneixen a la Sala de Sessions d’aquest Ajuntament, sota la presidència de
la Il·lma. Sra. Alcaldessa, Gloria Calero Albal, els/les següents regidors/es:

Sr. José Luís Chover Lara
Sra. Nuria Hernández Pérez
Sr. Miguel García Benítez
Sra. Aurora Campayo Duarte
Sr. Alfonso Vicente Muñoz Muñoz
Sr. Miguel Á. Martín López
Sr. Fernando López-Egea López
Sra. Rosa M. Vilalta Villarroya
Sr. Joaquín Estal Lizondo
Sr. Manuel Civera Gómez
Sr. Josep Francesc Fernández Carrasco
Sr. Silvestre Borrás Azcona
Sr. Francisco Zarzoso Usina
Sra. Antonia L. Murciano Rodríguez
Sra. M. Dolores Contreras Matalí
Sr. José L. Martí González
Sr. Marcelino Gil Gandia
Sr. Jaime E. Goig Torres
Sr. Manuel Gallart de la Torre
Sr. Miguel Á. Cortés Flor
EXCUSEN LA NO ASSISTÈNCIA:
Sra. M. Monserrat Solaz Latorre
Sr. Alfredo C. Castelló Sáez
Sra.  M. Carmen Gómez Bernuz
Sr. Juan Serrano Moreno

Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr.
José Eugenio Garcerán Rodríguez, a fi de celebrar sessió extraordinària del Ple de la
corporació, en primera convocatòria.

La presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en
l’ordre el dia.

ÚNIC: EXP. 17/04-M. PROPOSICIÓ GRUPS POLÍTICS
PRONUNCIAMENT PLENARI A FAVOR QUE EL GRUP ARCELOR
INSTAL·LE A SAGUNT UNA NOVA PLANTA DE GALVANITZAT

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.
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Amb núm. 10.475 ha tingut entrada en aquest Ajuntament escrit del Comitè
d’Empresa de Sidmed, SA, i centrals sindicals CCOO, UGT i Confederació de Quadres,
del següent tenor literal:

“Com a conseqüència de les diverses reunions mantingudes amb la Direcció de
l’empresa, així com la Direcció de la Unitat Operativa Sud d’Arcelor, el Comitè
d’Empresa ha sigut informat sobre la política d’inversions que portarà a terme el Grupo
Arcelor i particularment amb la instal·lació d’una nova línia de galvanitzat, fins i tot
sense definir-ne la ubicació, observant que no apareix cap pla industrial que contemple
la inversió de la instal·lació de la planta de galvanitzat a les instal·lacions de Sidmed,
que pogueren garantir el futur industrial i d’ocupació a la planta de Sagunt.

Així mateix vam fer saber a ambdues direccions la nostra reivindicació de la
instal·lació d’aquesta línia de galvanitzat a Sagunt, basada en criteris socials i de
competitivitat, amb el compromís que fóra traslladada als òrgans de decisió del Grupo
Arcelor.

La nostra inquietud es fonamenta que després de l’estabilització industrial
aconseguida a la planta de Sagunt, com a conseqüència de les inversions de l’any 1997,
que van augmentar la capacitat de producció de Sidmed fins a 2 milions de tones/any de
material laminat fonamentalment per al sector de l’automòbil i la instal·lació d’una
planta de galvanitzat (Solmed) amb una producció de 500.000 T/any, ens trobem que
arran de la creació de la multinacional Arcelor, a la qual pertany Sidmed, es va produir
la desinversió de la planta de galvanitzat de Galmed, adscrita a les nostres instal·lacions,
per imperatiu legal i per a la consolidació de l’esmentat Grupo Arcelor, fet que ens va
condemnar a una capacitat disminuïda i un futur incert a partir de l’any 2006, per les
premisses hagudes en els acords de fusió.

Aquesta situació de desinversió, unida als problemes de mercat de material fred i
electrocincat, productes bàsics en Sidmed, fa necessària la instal·lació d’una nova línia
de galvanitzat, que restituiria la capacitat de galvanització anterior a la venda de Galmed
al Grupo Thyssen, i que suposaria l’augment de competitivitat dels productes laminats
en Sidmed, destinats a les plantes de galvanitzat, i que  ens constituiria com el major
centre de galvanitzat del Mediterrani.

Per tot el que s’exposa anteriorment, el Comitè d’Empresa de Sidmed, SA, junt
amb les centrals sindicals de CCOO, UGT i Confederació de Quadres, proposa a
aquesta corporació una RESOLUCIÓ perquè s’aborden els següents punts:

1.- Sol·licitem que la corporació municipal discutisca i es pronuncie en un Ple
extraordinari a favor que el Grupo Arcelor instal·le a Sagunt una nova planta de
galvanitzat, per a restituir la pèrdua de capacitat que es va crear amb la desinversió de la
planta de Galmed.

2.- Sol·licitem que aquesta corporació municipal, junt amb el Comitè d’Empresa
de SIDMED, SA, prenga les mesures i gestions oportunes davant del Govern de la
Generalitat Valenciana, perquè aquesta recolze les inversions a Sagunt, que evitarien la
pèrdua d’ocupació a la comarca i el seu declivi industrial.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, diu: “Excusar l’assistència de quatre
companys, les dues senyores estan malaltes, Serrano està de viatge a París en un viatge
programat i Alfredo...”
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El Sr. Secretari procedeix a la lectura de la proposta del pronunciament plenari a
favor que el Grupo Arcelor instal·le a Sagunt una nova planta de galvanitzat.

Suspesa la sessió, intervé el president del Comitè d’Empresa, Sr. Enrique
Soriano, que manifesta: “Sóc Enrique Soriano, president del Comitè d’Empresa i parle
en representació d’aquest i de les seccions sindicals de Comissions Obreres, UGT i
Confederació de Quadres. En primer lloc m’agradaria agrair el suport que ens està
donant aquesta corporació a tots els treballadors de SIDMED en el tema que ens porta
avui ací, com són les inversions d’una línia que se suposaria la instal·lació d’una línia de
galvanitzat a Sagunt. També al mateix temps volguérem fer una valoració positiva per la
sensibilitat que està demostrant aquesta corporació, tant en el problema que actualment
tenim com en anteriors problemes que ha tingut SIDMED. Sempre creiem, entenem que
aquesta corporació ha sigut sensible a tots aquests problemes, la qual cosa per a
nosaltres és una cosa positiva. Al mateix temps també volem fer una valoració positiva
per la convocatòria d’aquest Ple extraordinari exclusivament per a parlar del nostre
tema, i també per la celeritat amb la qual s’ha convocat, punt molt important per a
nosaltres perquè, com hem explicat als diferents grups de l’Ajuntament la decisió, no
disposem de molt de temps, probablement es puga prendre en aquest mes d’abril o
maig. Amb la qual cosa nosaltres insistim que fóra el més ràpidament possible i així ha
sigut atès. Una vegada fetes aquestes xicotetes valoracions, tractant-se el més breu
possible també, encara que jo crec que la majoria dels ací presents coneix els nostres
problemes, sí que cal fer una xicoteta explicació de quina és la situació en què ens
trobem i a la que anem. Una situació en què nosaltres comencem per no fer una història
molt anterior, diguem que a partir del 97, en una situació semblant a la que avui ens
trobem, en la qual en el grup hi havia unes inversions que no venien a Sagunt l’any 97 i
finalment aconseguim que aquesta fora i que van culminar amb la instal·lació de la línia
de SOLMED. Això va fer que en aquell moment estiguérem en una situació, diguem-ne,
estabilitzada. Estabilitzada fins que l’any, concretament, en el 2000 com a conseqüència
de la fusió del grup ARCELOR, una multinacional, i un dels acords, polítics, clar, però
que emanen de la unió europea que és la desinversió de GALMED perquè no es
tinguera el monopoli quant a galvanitzat. Una decisió política, totalment aliena als
nostres interessos i contràriament als interessos nostres, perquè, imagineu-vos!, que
feia, com aquell que diu, quatre dies havíem estat barallant per la instal·lació d’una línia
de galvanitzat i una altra igual de les mateixes característiques i la mateixa producció, la
lleven, la lleven, entre cometes, no? Alguns diran, home, això de llevar, segueix estant
ací, però segueix estant ací amb uns acords que duren fins al 2006. És cert que
l’ocupació està ací, és cert que la producció l’estem donant des de SIDMED, però els
acords tenen un assegurament fins al 2006, com deia anteriorment. La qual cosa vol dir
que, a partir de 2006, què passarà? O siga, aqueixa és la pregunta. Llavors a nosaltres
se’ns diu, des del mateix moment que es fa la desinversió, hi ha un compromís per part
del grup ARCELOR que contemplava dues línies de galvanitzat dins del grup com a
conseqüència de l’auge que estava tenint dins del sector de l’automòbil el galvanitzat.
Una ja s’ha aprovat, concretament la faran a França, a l’estat francès, l’altra, en teoria
hauria d’anar a Sagunt, però a causa d’una sèrie d’esdeveniments i a una sèrie de
pressions tant polítiques com socials, en aquests moments està en l’aire. Amb la qual
cosa, aqueix és el motiu bàsicament pel qual nosaltres des que vam intuir que la
localització ja no està a Sagunt perquè d’acudir a tots vosaltres perquè ens doneu aqueix
suport i tractar que vinga aqueixa línia. Una línia que és important, és bàsica per a



4

nosaltres perquè nosaltres tenim la situació en aquests moments, nosaltres a part de
galvanitzat produïm fred, i, com deia en l’escrit que s’ha llegit anteriorment, i
electrocincat, i són dos productes que en aquests moments es troben al mercat, és molt
difícil, molt complex, i ací sí que la veritat, vaja, és pràcticament impossible lluitar i no
seria d’estranyar que un mitjà termini, tinguérem vertaders problemes. Amb la qual
cosa, si nosaltres, bàsicament ens anem a sustentar amb el galvanitzat. Sense el
galvanitzat ens lleven una línia, i no vinguera aquesta, o siga, mireu que nosaltres el que
estem demanant simplement no és per a millorar sinó per a quedar-nos com estàvem
abans de la desinversió. La qual cosa vol dir que si no vinguera i anara a altres costats,
que en altres costats sí que seria per a millorar la situació, a nosaltres ens deixaria en
una situació prou lamentable, no? I nosaltres no diem simplement, a part d’aquesta
situació que nosaltres quan parlem ens referim que seria castigar-nos dues vegades, una
quan la desinversió i una altra amb no portar-la. No sols ens basem en aqueix criteri, en
aqueix argument que per a nosaltres és molt important, sinó també en motius
tecnològics ja que nosaltres en el 97, a part de la instal·lació de SOLMED, van haver-hi
una remodelació tecnològica en els nostres trens de laminació que ens fan que estiguem,
vaja, som una empresa puntera en el sector de l’automòbil a Europa, no? Per motius
econòmics, perquè ací estan els resultats, els balanços que presenta la nostra empresa
dins del grup on estem obtenint els resultats en el sector de l’automòbil, els més
interessants dins del grup. Amb la qual cosa tenim una competitivitat que està a l’altura
de les exigències que en aquests moments té el mercat en el qual nosaltres treballem,
que és el de l’automòbil. I un altre motiu és la situació geogràfica, que, bo, de tots és
sabut que és envejable i que ens obri les portes, sobretot, al mercat asiàtic, que no hi ha
una altra planta en el grup que posseïsca aquesta situació tan envejable. Llavors, per tots
aquests motius, nosaltres, i donada la necessitat que tenim, és per això que nosaltres
reivindiquem la instal·lació de la línia de galvanitzat a Sagunt. Amb la qual cosa creiem
que amb ella ens asseguraria, si no a un curt sí a un mitjà termini, el futur de la nostra
fàbrica, la faria viable, i ens asseguraria sobretot l’ocupació, que és el que més ens
preocupa en aquests moments i perquè també entenem, i això és una preocupació que
portem al ple, que no sols la pèrdua d’ocupació en la nostra fàbrica suposaria els
perjudicis que suposa per a les nostres instal·lacions sinó per a la comarca per les
repercussions que tot açò suposaria a la comarca. Per tot açò, nosaltres volem que hi
haja un pronunciament en el Ple en la línia que s’ha llegit, és a dir volem que des d’ací
se sol·licite una entrevista amb la direcció de la nostra empresa per a fer-los veure quina
és la inquietud, quina és..., des d’aquesta corporació fer-li veure a la nostra direcció la
importància que té per a la comarca, per a la localitat, la instal·lació de la línia allí.
Volem que faça un pronunciament el Ple a favor de la instal·lació, com no podia ser
menys, de la instal·lació de la línia de galvanitzat a Sagunt i que junt amb el Comitè
aquesta corporació prenguera totes les mesures, gestionara totes les mesures per a tenir
les entrevistes i el que fera falta amb totes les autoritats a nivell de la Comunitat
Valenciana.”

A les 17.40 es reprèn la sessió, i obert el primer torn d’intervencions, el portaveu
del grup SCP, Sr. CORTÉS, indica: “Bona vesprada a tots. Serè breu perquè jo crec que
tots tenim les idees clares de què és el que volem i per tant no rememoraré la història
d’aquest poble des de la reconversió fins al dia d’avui. Jo crec que el tema o la pregunta
és per què estem ací i jo crec que Enrique ja ho ha explicat amb tota nitidesa i entre
altres coses no estem perquè no siguem conscients que aquest punt, on està ubicada la
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fàbrica és el punt geoestratègic ideal per a la venda d’aquest producte, no estem ací
perquè no creiem que la producció d’aquesta planta és una producció d’acord amb la
producció d’altres instal·lacions a nivell europeu, no estem ací perquè no creiem que la
nostra qualitat en la producció és una de les millors qualitats de la Unió Europea, de tot
això som conscients que és així, que som dels millors, però, clar, què passa, el mateix
que passava l’any 97, estem ací perquè som conscients o perquè almenys tenim
d’alguna manera la necessitat que almenys que per la nostra part no quede cap badall
respecte que hem fet tot el necessari perquè si aquesta planta de galvanitzat, si s’ha de
muntar es munta pels criteris que acabe d’explicar, es munta per criteris de
productivitat, per criteris de rendibilitat, per criteris d’idoneïtat i no es munta per un
altre tipus de criteris com en el seu moment es van portar a terme tant la reconversió
com l’any 97 el que es va tractar també quant a la implantació de la nova planta. Per
tant el problema és molt clar, pensem i així ho pensa també el Comitè d’Empresa que
pot haver-hi pressions de tipus polític que facen que aqueixos aspectes que he enumerat
anteriorment no siguen els aspectes essencials a tenir en compte a l’hora de decidir on
va aquesta planta de galvanitzats. I jo sempre he dit que Sagunt i València, jo crec que
és un poble solidari, no estem parlant d’insolidaritat, no estem parlant una altra vegada
d’enfrontament amb Astúries en el sentit que volem llevar-li a Astúries una cosa que els
correspon, volem que ens donen allò que ja teníem, allò que ens va correspondre com a
conseqüència de la reconversió i com a conseqüència de l’esforç de molts saguntins i
portenys. Per tant el tema està clar no volem res que no ens corresponga, volem com
deia Enrique que ens deixen com estàvem que ja és important i des d’aqueix punt de
vista igual que en el 97 o en la unió de tots i l’esforç de tots aconseguim una cosa molt
important que en aquell moment pocs ho teníem molt clar quant al fet que la unió i
l’esforç i el treball de tots nosaltres podia portar a feliç terme que al final es va
aconseguir, jo crec que aquest és un altre moment important per a demostrar als
treballadors i per a demostrar al poble de Sagunt que els polítics estem ací, estem ací per
a alguna cosa, estem ací sobretot no per a enfrontar-nos com moltes vegades donem la
impressió al carrer que açò és un guirigall en què ens enfrontem per tot sinó, aquesta
vegada igual que l’any 97 hem de demostrar que per damunt de les diferències
partidistes, per damunt de les diferències de partit ideològiques, estan els interessos
d’aquest gran poble que és Sagunt, gràcies.”

El portaveu del grup el Bloc, Sr. CIVERA, manifesta: “Molt bona vesprada, jo
seré encara més breu. La nostra ciutat ha crescut amb moltíssim esforç, ha sigut
acollidora per a moltíssima gent, hem aconseguit un nivell ciutadà de competència
important i moments com aquests són els moments oportuns, idonis per a demostrar el
que som, per a demostrar que som capaços d’estar units, de defensar, com ha dit Miguel
Ángel, per a defensar el que hem aconseguit entre tots i en definitiva, jo crec, per a fer-
nos respectar, jo crec que en definitiva és això el que farem. El Bloc està completament
d’acord a defensar això vostre, encara que som conscients, i vosaltres també ho sou, que
la realitat valenciana és una realitat molt complicada. La competència de les nostres
empreses és molt limitada, tots sabem per què, tot el món sap que la mà d’obra dels
països del tercer món estan posant les coses molt fàcils al gran capital i serà molt difícil
defensar les nostres coses. Nosaltres davant d’això hem de fer valdre com hem dit la
unitat, la unitat de tots per a defensar el que tenim, per defensar el que hem aconseguit,
per a defensar la ciutat de Sagunt. És per això que votarem evidentment, votarem, a
defensar aquesta cosa. Hem de ser conscients que la nostra ciutat és el centre geopolític
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i geoeconòmic més important en l’actualitat de la cornisa mediterrània, de l’arc
mediterrani, el més important i nosaltres no podem espatlar això, ni crec que els polítics
ni els economistes poden engegar això a rodar com ja va succeir temps arrere. Aqueixa
condició geoeconòmica privilegiada que tenim l’hem de fer valdre i l’hem de fer valdre
perquè la nostra empresa, la vostra, és una empresa competent és una empresa que
tenim un nivell de productivitat important i això ho hem de fer sentir on siga i lluitarem
perquè això siga així i esperem que no ens venguen gat per llebre ni que intenten jugar
en diverses qüestions. Nosaltres des del punt de vista polític, des del consistori ho
tenim, jo crec que tots molt clar i anem a defensar-ho.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, assenyala: “Bona vesprada, la veritat és que és
trist haver sentit el president del Comitè d’Empresa haver de manifestar perquè es veuen
de nou venir negres nuvolots sobre el que és la siderúrgia nostra, sobre SIDMED i jo
diria i, van ja quantes vegades? Clar, parla un que ha estat vinculat a ella durant
quaranta-sis anys, he sigut jubilat fa molt poc de temps i tinc vivències des de fa molt de
temps a ací. El perill no és només des de quan la reconversió, el perill va començar que
jo recorde bé amb el Projecte FAST, quan vam duplicar la producció de fàbrica, vam
passar de 125.000 a 250.000 tones i quan crèiem que allò era la panacea de la nostra
empresa, no va ser així. Es va començar amb un gran projecte que era la quarta planta i
la quarta planta va quedar retallada i només tenim el que tenim en aquests moments
laminació en fred. Es van muntar instal·lacions noves i cada vegada que es muntava una
instal·lació nova tornava a haver-hi un soroll com de sabres i els problemes guaitaven
sobre l’empresa, com en aquest moment sembla que a l’horitzó estan apareixent, vam
muntar bugades contínues, una de lums i algun llest va dir que ens havíem equivocat,
que calia muntar una de slaps. A l’any es para, vam muntar una de slaps, la vam muntar
ve el tancament de fàbrica i la de slaps es paralitza també i tota aquella milionada es ven
per quatre xavos no sé ni on però, vaja, que els problemes han sigut permanents i
cenyint-me a ara es munta GALMED després SOLMED, primer Electrocincat i totes les
instal·lacions que fem amb millores jo no sé quina maledicció tenim que apareixen més
prompte o més tard amb problemes molt greus. Per tant la preocupació que ens ha
manifestat, Enrique el president del Comitè d’Empresa, està ací, clar, ell com haguera
dit no és per a demà ni passat però si la decisió de no muntar aqueixa nova planta de
galvanitzat no es fa en aquesta empresa perquè els problemes no estan molt lluny. S’ha
fet una gran inversió remodelant els trens que ja teníem per a donar una producció del
doble, de dos milions de tones, però a veure ara què fem amb ella. O siga que en resum
el perill dels llocs de treball possiblement estan no molt lluny de les manifestacions del
president del Comitè i per descomptat ara amb un gran coneixement de causa. Passant-
nos a l’any 97, l’actuació d’aquest Ajuntament, jo crec que va ser extraordinària, va ser
molt bona però va ser també bona, el Govern Valencià que el va recolzar i el Govern de
la Nació, al final la planta de SOLMED es va muntar ací i jo em cenyiria ara un poc a
vostès, si l’any 82 vam tenir els problemes amb el tancament de la Siderúrgia jo els
demanaria ara vostès, políticament, que van a fer-se càrrec del govern de la nació a
partir del dia 17 del mes que ve, que vostès aconseguiren com a partit, del que
governarà la nació, aconseguírem un suport tàcit i fort per a intentar que aquesta és la
solució i la decisió del muntar la planta de galvanitzat, siga al nostre municipi. Estem
parlant de l’empresa que major riquesa dota al municipi en tots els sentits, la mirem per
on la mirem, encara que en molts moments s’haja contaminat molt. La gent del Port
estàvem encantats que contaminara amb tal de no perdre el treball. Jo els demanaré a
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vostès com en la vegada passada li demanàvem al PP, que facen un gran esforç, es
reunisquen amb el seu cap de files, el principal, el Sr. Zapatero, que prendrà possessió
del govern de la nació, i siga potser una de les primeres decisions importants, que en
comptes de muntar-se en un altre lloc a Espanya aqueixa planta es munta al Port Sagunt.
Crec que ens ho mereixem, hem passat massa peripècies i jo crec que va sent hora que
l’horitzó, bo, quan jo vaig participar en el muntatge de SOLMED i es deia en tots els
despatxos, quan fèiem reunions d’enginyeria, bo, 8, 10, 12, potser 14 anys, el futur dels
treballadors d’aquesta empresa està solucionat. No hi ha manera, no hi ha manera, es va
muntar l’electrocincat i sembla que ha de ser aturada perquè el producte no el compren
per com és de car. És que gairebé tot el que vam muntar és l’inici de tenir problemes.
Acabe, Sra. Alcaldessa i equip de govern, jo els demanaria que feren un gran esforç i el
que l’any 82 va resultar un desastre per al nostre poble, i, sobretot, el nostre municipi,
aconseguisquen vostès que siga ara el contrari, que siga una notícia bona i puguem dir
que el suport des de l’equip de govern de la nació ha sigut total. Moltes gràcies.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, manifesta: “Bé, bona vesprada a tots i a
totes. Jo també serè breu. Crec que avui no és el moment, almenys no és el moment per
a fer grans discursos des d’aquest faristol. Jo, en primer lloc, el que sí que volia era
felicitar el Comitè d’Empresa i els treballadors, que una gran representació esteu avui
ací, perquè seguiu sent un exemple en la manera de portar la vostra reivindicació, amb
aqueixa exquisitat, amb aqueixa herència que ens ha donat Alts Forns i que veig que
segueix estant present, no? Jo, en principi, el que sí que volia plantejar és que, jo no
entraré en la solvència tècnica, tecnològica i industrial de la planta de Sagunt, jo crec
que Sagunt sempre hem sofrit uns problemes de solvència a aqueix nivell, sinó que
sempre han sigut les decisions polítiques les que han pesat més. Jo crec que el fet que
només hi haja una proposició firmada per tots els grups crec que és l’important per part
d’aquest ajuntament. Jo crec que és un inici fonamental, no?, dir que aqueixa
reivindicació és també la nostra, és també d’aquest ajuntament, format pels 25 regidors,
per tota la corporació. Jo crec que bàsicament el que es tracta avui ací és que sapigueu,
no sols vosaltres, sinó tota la ciutadania, que l’Ajuntament estarà amb vosaltres, estarà
al costat vostre, de la vostra reivindicació i que farem tot el que es puga, des del polític,
perquè no siguen les decisions polítiques, que no pesen més que no pesen més sobre les
decisions tecnològiques i de viabilitat de l’empresa. Res més, moltes gràcies.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, assenyala: “Bona vesprada. Una de
les constants de la vida industrial recent de Sagunt ha sigut l’evolució de les seues grans
empreses. És el cas de la modernització i el creixement de les plantes de SIDMED i
GALMED que, l’any 97, van decidir la construcció del que actualment és la planta de
galvanitzat SOLMED. Igual que la modernització del departament d’electrocincat de
SIDMED. Tot això amb l’objectiu de duplicar la capacitat productiva de les
instal·lacions, d’incrementar la quota de mercat en el sector automobilístic bàsicament.
Amb la privatització d’ENSIDESA, la creació d’ACERALIA, i les posteriors fusions es
crega un nou escenari amb el grup ARCELOR la implicació del qual per a Sagunt ha
sigut la venda de GALMED dins de la desinversió imposada per la Unió Europea per a
autoritzar la fusió. Davant d’aquesta nova situació i amb la informació que el grup
pretén la instal·lació d’una nova planta de galvanitzat, sense definir la seua ubicació, el
Comitè d’Empresa ens va traslladar la seua preocupació que aquesta pot ubicar-se en un
lloc distint de Sagunt, la qual cosa qüestionaria greument la viabilitat de la planta de
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SIDMED que hauria de reduir la seua capacitat productiva en no garantir-se una eixida.
La decisió, per tant, d’instal·lar aquesta nova planta de galvanitzat a Sagunt és de
transcendental importància pel que implica en el manteniment de la planta de laminació
de SIDMED, però no es tracta només de competir amb altres localitzacions que es
pretenguen a Espanya o a Europa, es tracta també de combatre un fenomen que amb la
recerca de competitivitat en el món globalitzat està començant a afectar a l’economia
europea, es tracta de la deslocalització o el que s’ha definit com el moviment de plantes
de producció cap a països més barats. En el diari El País del dissabte, d’aquest dissabte
passat mateix, es publica un ampli informe firmat a Brussel·les que davall el títol La
Gran Empresa Emigra a l’Est, assenyala l’obvietat que les multinacionals són les
millors situades per a explotar les oportunitats. En aquest informe ens semblava
preocupant i per això el traslladem ací que s’incloga entre altres a ARCELOR, de la
qual parla, que és el primer productor mundial d’acer i que ha fet saber que es retirarà
en part d’Europa si la Unió Europea insisteix a subscriure el tractat de Kioto contra el
calfament climàtic, diu no poder competir amb acereries de Brasil, Xina, Estats Units o
Rússia que no admeten restriccions mediambientals. Els motius de la presentació
d’aquesta moció de tots els grups estan clarament definits i els objectius de consecució
d’una inversió necessària per a Sagunt també. Cal donar viabilitat a la planta de
laminació i el seu manteniment en el temps i combatre de pas el greu problema de la
deslocalització que puga afectar-nos en aquest i en altres sectors a tot el país. Què
podem fer des de la corporació, el Comitè d’Empresa ens va demanar pressió política, la
farem, no tinguen cap dubte, tant a nivell de la direcció de l’empresa perquè trasllade a
la direcció d’una unitat operativa que corresponga la posició d’aquesta corporació i de
tota la planta, com a nivell de les institucions tant d’àmbit autonòmic com d’àmbit
nacional. Crec a més que és intenció de la corporació i així ho trasllade, que estem
oberts a qualsevol altra iniciativa o plantejament de caràcter estratègic que permeta
definir la ubicació d’aquesta nova planta de galvanitzat a Sagunt, moltes gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, diu: “Sra. Presidenta, senyores i senyors
regidors, senyores i senyors, membres del Comitè d’Empresa de SIDMED i treballadors
que esteu avui ací. Vaig a tractar també de ser breu com els meus companys portaveus i
he seleccionat alguns fulls i espere que embasten. Hem tingut coneixement pel propi
Comitè d’Empresa de SIDMED que la direcció de la unitat operativa sud del grup
ARCELOR els ha informat sobre la política d’inversions i entre elles la nova instal·lació
per a grup d’una nova línia de galvanitzat encara que no s’ha definit la seua ubicació.
D’ací a uns dies es complirà el vint aniversari de l’Assemblea dels treballadors d’AHM
on es va fer el referèndum, es va votar el referèndum en què aquests van ratificar el
principi d’acord amb l’ens públic INIC que contemplava el tancament de les
instal·lacions de capçalera de Sagunt que era Alts Forns del Mediterrani i possibles
inversions a Navarra. No obstant això avui i a pesar del que dèiem llavors s’importa
acer i en quantitats de tercers països. La instal·lació de Sagunt Port necessita reforçar-se
i més arran de la desinversió de la planta de GALMED i també la necessitat de mantenir
les instal·lacions de fredes el seu nivell més alt de producció. A Sagunt Port SIDMED
ve sofrint una reducció de la seua plantilla a pesar del seu augment de producció i
modernització de les seues instal·lacions especialment des dels acords del 97, 98,
aquelles gestions que va realitzar el president i el Govern Valencià. És necessari que se
seguisca invertint en aquesta nova instal·lació que pretén realitzar el grup ARCELOR i
necessàriament ha de ser en aquesta planta si es vol mantenir l’ocupació i aquesta. No
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s’ha de limitar la producció a les instal·lacions de decapatge i tàndem, amb capacitat de
fins a dos milions de tones i les actuals produccions d’Electrocincat i SOLMED ja que
podrien minvar la capacitat del tàndem i açò reduiria l’ocupació directe en SIDMED i
aquest, repercutiria en ocupació indirecte i induït tant a Sagunt com a la comarca,
aquesta ja de per si amb les majors cotes de desocupació de la Comunitat Valenciana i
Espanya en aquests moments. No obstant existeix a Sagunt mà d’obra qualificada així
com en els propis treballadors de SIDMED que estan altament qualificats i preparats
amb el que demostra que aquesta planta de SIDMED haja aconseguit ser molt
competitiva, altament rendible per això i la qualitat interna entre les plantes
d’ARCELOR siga superior i a nivell extern del grup molt superior en qualitat. També
sabem que en el cas que la inversió es realitzara a Sagunt i a l’interior de la siderúrgica,
aquestes podrien aprofitar naus actuals existents i la pròpia logística interna, la qual cosa
abaratiria els costos del sòl, els del transport intern, aquests de per si elevats en altres
plantes, que tot açò unit a la mà d’obra existent aconseguiria que la inversió a Sagunt
fóra menor que en altres plantes i els costos d’explotació també, el que faria que la
inversió a Sagunt fóra lògicament menor inversió, producte amb un control de qualitat
molt alt i segur com ho demostra actualment en la resta d’instal·lacions de SIDMED i
per tant amb menors costos en la fabricació, menors costos també d’explotació i
manteniment i com a conseqüència d’això, que és el que els interessa als inversors, una
alta rendibilitat. I per això que és l’única cosa que necessiten els treballadors de
SIDMED, l’empresa i especialment el Comitè d’Empresa, el suport polític i per
descomptat el suport polític el tenen vostès garantit per part del grup del PP que així li
ho hem sol·licitat i traslladat al president de la Generalitat Valenciana perquè incidisca
també en el futur Govern de la nació. Per tot això recolzem la moció i donem el nostre
total suport i esperem que entre tots aconseguim l’èxit de la inversió, moltes gràcies.”

L’Alcaldessa Presidenta de la corporació exposa: “Aquesta és una de les coses
que el poder públic, el poder polític i el poder social, és on han d’anar junts i no tenir
cap dubte, que des d’aquesta corporació i de tots els grups polítics, rebreu el suport, i a
més com bé s’ha dit que creieu en l’estratègia que pensem i calculem per tota aquesta
corporació, ja no sols per l’equip de govern, queda clar que per tota la corporació
tindreu el suport perquè a més crec que aquest és un bon moment per a estar tots junts
en aquesta, diguem-ne, lluita.”

A la vista de tot això, de conformitat amb la proposició subscrita per tots els
grups polítics municipals, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Recolzar en la seua integritat l’escrit amunt transcrit.
SEGON: Sol·licitar una entrevista de l’alcaldessa i els portaveus dels grups

polítics municipals amb el president de la Generalitat Valenciana, a fi de demanar el seu
suport perquè el Grupo Arcelor instal·le a Sagunt una nova planta de galvanitzat.

TERCER: Sol·licitar una visita de l’alcaldessa i els portaveus dels grups polítics
municipals amb la direcció de l’empresa a Sagunt per a poder manifestar-los
personalment aquesta petició.

QUART: Trametre aquest acord a la Presidència de la Generalitat Valenciana i a
la Direcció de l’empresa Arcelor.

I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a les 17
hores i 40 minuts, de tot això, com a secretari, done fe.
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ACOMPLIU-HO: L’ALCALDESSA


